



*Thesis
Title:*

TOWARD FOSTERING INNOVATION: THE ROLE OF PUBLIC POLICY

*Master
Student:*

Samah Hasan Ali

*Academic
Affiliation :*

Aix Marseille University

PLEASE CITE AS APPROPRIATE:

Reference List: Ali, S. H. 2018. Toward Fostering Innovation: The Role Of Public Policy [Master Thesis]. Bahrain: Institute of Public Administration. 107p. Accessed From:

In-text citation: (Ali, 2018)

Disclaimer: We hereby declare that this thesis is the author's own work. All sources used have been indicated as such. All texts either quoted directly or paraphrased have been indicated by in-text citations. Full bibliographic details are given in the reference list.

Abstract

Purpose: This thesis explores the role of public policy fostering financial sector innovation. In accordance to Triple Helix framework of innovation system, the researcher reveals the insights of relevant stakeholders.

Design/Methodology Approach: Using a qualitative research approach, semi-structured interviews are conducted with government, academia and industry representatives. Thematic approach is used for analysis.

Findings: The Empirical results highlights several challenges and opportunities, stress the need for a public policy to foster innovation and propose forming a national body with a sub specialized community of practice, responsible for implementing a coherent policy that strengthens Bahrain's position and leveraging innovation outcome.

Practical Implication: While the official announcements emphasize the need to strengthen the innovation system, Bahrain lacks an innovative public policy. This thesis call for an innovation ecosystem. Public policy should be designed properly and administered intelligently to improve current capabilities.

Originality/Value: This thesis shed the lights on why a public policy is required and what is the role of public policy fostering innovation. Therefore, this thesis will contribute to the academic knowledge of public management and in particular public policy design and implementation.

Keywords: *Knowledge Based Economy, Innovation Public Policy, Financial Innovation, Innovation Ecosystem, The Triple Helix Framework*

Paper Type: *Research Paper*

Abstrait

Objectif: Cette thèse explore le rôle de la politique publique favorisant l'innovation dans le secteur financier. Conformément au système d'innovation de Triple Hélix, l'auteur révèle les points de vue des parties prenantes concernées.

Approche de Conception et de Méthodologie: À l'aide d'une approche de recherche qualitative, des entrevues semi-structurées sont menées avec des représentants du gouvernement, du milieu universitaire et de l'industrie. L'approche thématique est utilisée pour l'analyse.

Constatations: Les résultats empiriques soulignent plusieurs défis et opportunités, soulignent la nécessité d'une politique publique pour encourager l'innovation et proposent de former un organisme national avec une communauté de pratique sous-spécialisée, responsable de la mise en œuvre d'une politique cohérente renforçant la position de Bahreïn.

Implication Pratique: Alors que les annonces officielles soulignent la nécessité de renforcer le système d'innovation, Bahreïn manque d'une politique publique innovante. Cette thèse appelle à un écosystème d'innovation. Les politiques publiques devraient être conçues correctement et administrées intelligemment pour améliorer les capacités actuelles.

Originalité/Valeur: Cette thèse éclaire les raisons pour lesquelles une politique publique est requise et quel est le rôle de la politique publique favorisant l'innovation. Par conséquent, cette thèse contribuera à la connaissance académique de la gestion publique et en particulier la conception et la mise en œuvre des politiques publiques.

Mots clés: *Économie fondée sur le savoir, Politique publique d'innovation, Innovation financière, Écosystème de l'innovation, Le cadre de la triple hélice*

Type de papier: *document de recherche*